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PRAHA Ministr zdravotnictví Tomáš Julínek dostal včera od vlády zelenou pro svou reformu českého zdravotnictví.
Nebylo to však zadarmo. Především na nátlak KDU-ČSL, jedné z koaličních stran, bude mít budoucí paragrafové znění
příslušného zákona trochu jinou podobu, než Julínek předpokládal.
Ministr zdravotnictví například oželel svůj původní návrh, podle něhož měly mít přístup k umělému oplodnění nejen
sezdané páry, ale i ženy bez partnerů.
Oběma koaličním partnerům navíc Julínek slíbil, že vláda nebude privatizovat univerzitní nemocnice. Naopak zůstanou
neziskové.
Topolánkův kabinet včera rovněž zamítl návrh lidovecké poslankyně Michaely Šojdrové na osvobození novorozenců od
poplatků za pobyt v porodnici.
Tím ovšem „rebelku“ Šojdrovou značně popudil. „Očekávala jsem, že vláda bude vstřícná k tomuto návrhu,“ reagovala
zklamaná lidovecká poslankyně.
Dodala, že svůj plán každopádně přednese sněmovně k hlasování.
Julínek představí reformní...
Podle premiéra Mirka Topolánka má poplatky posoudit nejprve zdravotnická komise. Ta by se měla sejít 17. dubna
a navrhnout případné změny v regulačních poplatcích. Šojdrová byla podle svých slov překvapena, že její návrh byl
zamítnutý také proto, že ani vládní reforma financí s poplatky za novorozence nepočítala. Podle premiéra Topolánka
i ministra Julínka (oba ODS) však lidovecká poslankyně musí respektovat koaliční rozhodnutí a vyčkat na vyjádření
expertní komise. Sám Julínek by nejradši na poplatcích neměnil vůbec nic. „Já mám informace, že poplatky fungují
naprosto perfektně a svou regulační úlohu plní,“ tvrdil.
Vláda včera nakonec nejednala o tezích zákona, podle kterého se mají zdravotní pojišťovny privatizovat. Lidovci s ní
totiž nesouhlasí. Vláda však schválila, že se ze zdravotních pojišťoven stanou akciové společnosti. Všeobecná zdravotní
pojišťovna má přitom připadnout státu.
Další výhrady menších koaličních stran se týkaly „univerzitních nemocnic“. Tyto připomínky bude Julínek zapracovávat
do další verze návrhu zákona. Ministr chce totiž převést současné fakultní nemocnice na akciové společnosti, ve kterých
budou mít podíl univerzity.


